

ນິທານຫົງຫາມເຕົ້າ

ແຕ່ຄາວກ່ອນມີຫົງສອງຜົວເມັຽ ຫາກິນຢູ່ໃນໝອງແຫ່ງນຶ່ງ, ໃນໝອງນັ້ນຍັງມີເຕົ້າອີກ ໂຕນຶ່ງອາສັຍຢູ່ເໝືອນກັນ. ຫົງ ກັບເຕົ້າໄດ້ພໍ້ກັນເປັນປະຈຳຈົນມີຄວາມລື້ງເຄີຍຮັກແພງກັນເປັນເວລາມານ.

ຕໍ່ມາຍິນຶ່ງເກີດຝ້າແລ້ງຝົນບໍ່ຕົກ ພາໃຫ້ນ້ຳໃນໝອງນັ້ນບົກແຫ້ງ. ດັ່ງນັ້ນ ຫົງສອງຜົວເມັຽຈຶ່ງຍົກສາຫາລືກັນ ກັບເຕົ້າວ່າ :

ເຕົ້າເອີຍ ! ນ້ຳຢູ່ໃນໝອງນີ້ກໍນັບມື້ນັບບົກແຫ້ງແລ້ວ ຫາແນວຊີກິນກໍບໍ່ມີ ພວກເຮົາຈະພາກັນເຜົ້າໝອງອັນ ເປົ່າແປນມີເຮັດຫຍັງ ? ຖ້າຂຶ້ນຢູ່ໄປຕໍ່ຄົງຈະຕາຍຍ້ອນອິດຢາກແຫ້ງແຫຼະ. ພວກຂ້ອຍເຫັນວ່າ ຄວນຈະຍ້າຍໄປຫາກິນຢູ່ໝອງ ໃຫຍ່ໆ ທີ່ນີ້ນ້ຳໃສສະອາດ ແລະ ມີອາຫານຢ່າງຫຼວງຫຼາຍຈະບໍ່ຕົກວ່າບໍ່ ? ຫຼື ໂຕມີຄວາມຄິດແນວໃດ ?

ເຕົ້າຕອບວ່າ ກໍດີແລ້ວ, ແຕ່ຂ້ອຍບໍ່ຮູ້ວ່າໝອງທີ່ພວກເຈົ້າເວົ້ານັ້ນຢູ່ໃສ. ຫົງຕອບວ່າ ເຮືອງໝອງນີ້ຂ້ອຍໄດ້ໄປ ເຫັນມາແລ້ວ, ຢູ່ບ່ອນນັ້ນ ເຖິງວ່າຝົນຈະບໍ່ຕົກດົນປານໃດ ນ້ຳໃນໝອງນັ້ນກໍບໍ່ແຫ້ງງ່າຍດອກ, ອາຫານການກິນເຊັ່ນ ປູ, ປາ, ກຸ້ງ, ຫອຍ ໆລຽ ມີຫຼາຍ, ຕິແຕ່ວ່າໝອງນັ້ນຢູ່ໄກແດ່ຈັກໝ້ອຍ.

ເຕົ້າເວົ້າຂຶ້ນອີກວ່າ : ເພື່ອນຫົງສອງມີຢົກມີຫາວຈະໄປຢູ່ໃສໃກ້ຫຼືໄກກໍບໍ່ຍາກ ບິນໄປຍົກດຽວກໍຮອດ. ແຕ່ສ່ວນ ຂ້ອຍນີ້ຈິ່ຈະໄປນຳໝູ່ໄດ້ແນວໃດຕົນກໍລື້ນໆ ຢ່າງຜ່ຽບໆ ງັບໆ ປານໃດຈຶ່ງຮອດ, ຍ້ານແຕ່ໄປຕາຍຕາມທາງກ່ອນນັ້ນແຫຼະ .

ຫົງມີຄວາມເຫັນຊ່ວຍວ່າ : ຖ້າເຈົ້າຢາກໄປ ພວກຂ້ອຍຈະຫາວິທີເອົາເຈົ້າໄປນຳຈົນໄດ້, ຂໍແຕ່ເຈົ້າຕ້ອງເຮັດ ຕາມຄຳແນະນຳຂອງພວກຂ້ອຍ.

-ພວກເຈົ້າຈະຊ່ວຍຂ້ອຍແນວໃດ ? ເຕົ້າຖາມ.

-ພວກຂ້ອຍຈະເອົາຢາກຄາບໄມ້ຜູ້ລະເບື້ອງ ໃຫ້ເຈົ້າຄາບເຄື່ອງກາງແລ້ວພວກຂ້ອຍຈະຫາມເຈົ້າຍົນໄປ, ແຕ່ ສິ່ງສຳຄັນທີ່ສຸດເວລາພວກຂ້ອຍຫາມເຈົ້າໄປ ເຈົ້າບໍ່ຕ້ອງເວົ້າຈາກນຳໃຜ, ບໍ່ອ້າຢາກເປັນເດັດຂາດ ເຖິງຈະມີໃຜເອີ້ນຖາມແນວໃດ ກໍຢ່າເນີ້. ຖ້າເຈົ້າປະຕິບັດໄດ້ຕາມທີ່ພວກຂ້ອຍແນະນຳມານີ້ ພວກເຮົາທັງສາມກໍຈະໄປເຖິງໝອງນ້ຳອັນອຸດົມສົມບູນແຫ່ງນັ້ນ ແນ່ນອນ. ຫົງແນະນຳເຕົ້າ.

ເຕົ້າເວົ້າວ່າ : ຄັນຊັ້ນຂ້ອຍກໍດີໃຈແຫ້ງ ຂ້ອຍຈະເຮັດຕາມຄຳແນະນຳຂອງພວກເຈົ້າທຸກຢ່າງ, ຂໍແຕ່ພວກເຈົ້າ ຊ່ວຍເອົາຂ້ອຍອອກຈາກໝອງແຫ້ງແລ້ວ ແລະ ອິດຢາກແຫ່ງນີ້.

ເມື່ອຕົກລົງກັນແລ້ວ, ຫົງຫົງສອງກໍຄາບໄມ້ຜູ້ລະເບື້ອງ ແລະ ໃຫ້ເຕົ້າຄາບເຄື່ອງກາງແລ້ວກໍຫາມເຕົ້າຍົນໄປ. ຜົ ໄປຮອດເທິງໝູ່ຍ້ານແຫ່ງນຶ່ງ, ຊາວຍ້ານຫຼ່ຽວເຫັນ ກໍພາກັນຫ້ວງຂຶ້ນແຊວໆວ່າ : ຫົງຫາມເຕົ້າ ! ຫົງຫາມເຕົ້າ ! ນາເບິ່ງແມ້ ! ເມື່ອເຕົ້າໄດ້ຍົນແນວນັ້ນ ກໍຄິດຢາກອວດສະຫາວ ແລະ ຢາກປະກາດໃຫ້ຄົນທັງຫຼາຍຮູ້ວ່າ ມັນບໍ່ແມ່ນຫົງຫາມເຕົ້າ, ຂ້ອຍນີ້ເປັນ ເຕົ້າວິເສດຕ່າງຫາກທີ່ຫາມຫົງສອງໂຕໄປໄດ້. ບັງເອີນເຕົ້າລືນຄຳແນະນຳຂອງຫົງນັ້ນກໍອ້າຢາກຈະເວົ້າຄວາມຄິດອວດສະຫາວ ຂອງມັນອອກມາ, ແຕ່ຫັນໃດນັ້ນຢາກຂອງເຕົ້າກໍຫຼຸດຈາກໄມ້ຄານຫາມ ພາ ໃຫ້ເຕົ້າຕົກລົງດິນແຫ້ງກາງຍ້ານຈົນຕາຍກັບທີ່.